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 Mötesanteckning 
 

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Nacka naturvårdsråd 

Mötesdatum: 6 mars 2023, kl. 18:00-19:30 

Plats: Nacka stadshus, lokal STH Jelgava ÖF0 
  

Närvarande: FÖRENINGAR 
 Nacka Miljövårdsråd  
 Naturskyddsföreningen i Nacka  
 Saltsjöbadens naturskyddsförening  
 Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening  
 Boo hembygdsförening  
 Boo Miljö- och Naturvänner  
 
 
 
 POLITIKER 
 Hans Peters (C) 

Peter Zethraeus (M) 
 

HANDLÄGGARE 
Poa Hellkvist, Trafik och fastighetsdirektör 

 Per Strandberg, enhetschef Enheten offentlig utemiljö 
 Anna Herrström, Kommunekolog 
 Sandra Ermalm, Naturförvaltare 
 Kajsa Gustavsson, Vilt- och naturförvaltare 
 Matilda Apelkvist, Kommunekolog 
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Nr Ärende 

1 Ny enhetschef på enheten Offentlig utemiljö 
Kort presentation av Per Strandberg.   
 

2 Belysning i utemiljön 
Anna Herrström informerade om hur belysningsfrågor hanteras i den offentliga 
utemiljön. 
 
Ärende angående Boovallen, fråga från Boo miljö- och naturvänner. 
 
Nacka kommun har fokus på trygghet och mörker. I detta arbete pågår 
armaturbyten och i större områden ser vi över ljusnivåer och nattsäkningar. Nacka 
kommun eftersträvar att inte överbelysa. 
 
Olika satsningar 
Saltsjöbadsvägen - Ny belysning som är anpassad till de åtta fladdermusarterna som 
påträffats, vara fyra är rödlistade. Smart närvarodetektering som detekterar under 
vissa bestämda hastigheter och tänder belysning för cyklar och människor. Bilar 
ignoreras. 
 
Motionsspår - I motionsspåren arbetar vi framåt med att byta till närvarodetektering 
och eventuellt släckning i samråd med naturvårdsförvaltare. 
 
Föreningarna ställde frågor kring belysningen på Boovallen - handläggare svarade. 
Diskussion fördes om belysning i allmänhet, t.ex. privatpersoners belysning på 
husfasader och träd. 
 

3 Indikatorarterna 
Anna Herrström informerade om indikatorarter, metodutveckling mm. 
 
Indikatorarterna togs ursprungligen fram i fauna- och viltvårdsstrategin 2016.  

• Förekomst av indikatorarterna signalerar höga naturvärden och en god 
kvalité av en viss livsmiljö. 

• Bevarandet av indikatorarterna säkerställer även bevarandet av andra arter 
med liknande krav på livsmiljöernas kvalité och kvantitet. 

• Genom att inventera och följa upp statusen för indikatorarterna kan vi 
utveckla och bevara biotoper som gynnar många arter, se effekter av skötsel 
och skapa nya biotoper.  
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Valet av arter reviderades 2022. En konsult tar fram en standardiserad metod för att 
inventera arterna. 
 
Följande arter inventeras 

• Större och mindre vattensalamander 
• Skogsduva 
• Mindre hackspett 
• Törnskata 
• Trollsländor 
• Fladdermöss 
• Bastardsvärmare 
• Hävdgynnade kärlväxter i ängs- och betesmark 

 
Föreningar uppmanas att höra av sig och föreslå områden, vad och hur man bör 
mäta.  
 

4 Invasiva arter 
Kajsa Gustavsson informerade om kommunens arbete. 
 
Vad är en invasiv art?  
är införd av människa efter år 1800 av misstag eller avsikt. De utgör ett hot mot 
biologisk mångfald, människa eller ekonomiska intressen 

• Jätteloka 
• Jättebalsamin 
• Gul skunkkalla 

 
Expansiv art  
är inhemsk eller införd till Sverige före år 1800 De har hemortsrätt och kan skapa 
problem 
 
Prioriterad åtgärd i klimatanpassningsprogrammet 

• Inventerar och löpande uppdaterar kartor 
• Informerar på nacka.se och i sociala medier 
• Ärenden med medborgare 
• Dialog med andra markägare 
• Dialog i byggprojekt/exploatering  
• Dialog med länsstyrelsen och söker bidrag  
• Vi bekämpar på kommunens mark hela sommaren 

Entreprenörer, egen personal och projekt sommarjobb 
• Utvärderar bekämpningsmetoder  
• Rapporterar in till Artportalen 
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• NVOA - avfallshanteringen 
 
För bästa resultat 

• Invasionskurvan – starta i tid 
• Hitta effektiva metoder 
• Systematiskt 
• Kontinuerligt 
• Proaktivt  
• Globalt problem som kräver lokala lösningar 

 
 

5 Pågående naturvårdsarbete 
Sandra Ermalm informerade rådet om följande: 
 
Information om hur kommunen arbetar med nedfallna grenar, 
död ved och faunadepåer. 

- Nacka kommun har sågat ner riskgrenar och tagit hand om knäckta träd 
och rotvältor, på känsliga träd som äldre ekar har arborist anlitats. 

- Nacka kommun har tagit bort riskgrenar längsta hagar och plockat ut grenar 
ur hagarna till naturmark för att hindra igenväxning.  

- Nacka kommun har dragit ihop grenar till högar som kommer hämtas 
förhoppningsvis senast under sommaren. Vi kan inte låta dem ligga för 
länge pga att då lägger folk trädgårdsavfall på högarna.  

- Arbetet pågår fortfarande och kommer pågåunder året.  
 

För den biologiska mångfalden 
- Nacka kommun lämnar så mycket grenar det går i naturmarken och där det 

anses lämpligt visuellt. Vi har även flyttat grenar ut i naturmark där detta är 
möjligt för att slippa hämtning och öka dödved. 

- Där det går har vi gjort faunadepåer, ber kranbil lägga in material i skogen 
om den ändå är på plats. 

- Träd har lämnats i fallande längder där de varit möjligt. Annars flyttat till 
naturmark, grova stammar är prio att spara, mindre stammar har körts bort 
där det varit långt till naturmark.  

- Det är kul att se hur barnen släpar ihop grenar och bygger kojor och hur 
detta inspirerar till lek i skogen.  

 
Planerade åtgärder 2023 

• Svärdsö klen tallgallring – en provyta är gjord, enbart små tallar som tränger 
större har plockat bort. Åtgärden sker helt manuellt och materialet lämnas i 
skogen.  
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• Skarpnäs klen tallgallring - påbörjas efter invigning, åtgärden görs mestadels 
manuellt och material kommer lämnas i skogen. 

• Skogsö slyröjning och ek friställning – Mycket ask sly, vi kommer spara 
utvecklings stammar av ask där det lämpar sig och friställa de grova ekarna.  

• Tallgallring i Velamsund pågår – beståndet blir super fint och luftigt. 
• Friställning av ekar i Tattby är nästan klart – vi har plockat bort blågran och 

vanlig gran till fördel för en fin lövbiotop med mellan grova ekar.  
 

6 Naturvårdsrådet som forum 
Poa Hellqvist och Anna Herrström ställde följande frågorna till föreningarna 
Vad har föreningarna för önskemål på rådet? Vilka ämnen som ska tas upp etc. 
Kommunen önskar en dialog och samarbete i olika projekt/arbeten. 
Kommunen önskar också inspel från föreningarna, till exempel genom att besöka 
naturområden tillsammans. 
 
Kontakta Anna Herrström eller Sandra Ermalm med förslag. 
 

7 Saltsjöbadens naturvårdsförening ställde följande frågor 
-Vad händer i Skutviken? Uppdatering. 
-Har tippmassorna i Neglingeviken nedanför slalombacken granskats på vad de 
innehåller liksom om vattenkvalitén påverkats? 
-Vad händer i övrigt i området? Jag har hört at det just nu tippas något vid gamla 
rodelbanan. 
 
Kommunen tittar på frågorna och svar skickas ut via mejl. 
 

8 Invigning av Skarpnäs naturreservat 14 maj 
Mer information går ut via mejl och en formell inbjudan kommer senare. 
Annonsering kommer att ske och affischer sättas upp. 
 

9 Nästa möte äger rum den 8 maj. 
Föreningarna är välkomna att skicka in frågor, uppmärksamma förvaltningen på 
saker som sker i naturen etc. 
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